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Lončar: Krivične prijave za napade na medicinske radnike 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar sastao se sa zdravstvenim radnicima koji su se nedavno našli na meti 
vandala i neodgovornih pojedinaca, dok su bili na svojim radnim mestima, obavljajući svakodnevne 
aktivnosti i brinući o građanima kojima je neophodna zdravstvena usluga. 

Lončar je razgovarao sa zdravstvenim radnicima, Stojković Ivanom i Tonić Biljanom iz Kliničkog centra 
Niš, Marianom Vignjević iz Kliničkog centra Novi Sad i Anom Mladenović zaposlenom u Domu zdravlja 
Svilajnac. 

Tokom razgovora istaknuto je da je apsolutno nedopustivo da u XXI veku naši medicinski radnici 
doživljavaju ovakve napade, i da je potrebno da se po hitnom postupku izmeni Zakon kako bi svaki 
napad na medicinske radnike odmah podlegao krivičnoj prijavi, saopštilo je Ministarstvi zdravlja. 

"Država Srbija danas, kao nikada pre, brinući o statusu i položaju lekara i medicinskih sestara i tehničara, 
ulaže u poboljšanje uslova rada u zdravstvenim ustanovama, nabavljamo najsavremenije medicinske 
aparate i opremu, povećavamo plate i omogućavamo usavršavanje i specijalizacije zdravstvenim 
radnicima, sve u cilju omogućavanja brze, efikasne i kvalitetne zdravstvene usluge i nege pacijentima, 
građanima Srbije", rekao je ministar zdravlja. 

Lončar kaže da moramo biti svesni da svaki napad na lekare i medicinske radnike koji predano i savesno 
obavljaju svoj posao, nanosi veliku štetu čitavom zdravstvenom sistemu, odnosno svima nama. 

"Stoga je neophodno da kao društvo reagujemo, uvek adekvatno osudimo ovakve incidente i stanemo u 
zaštitu zdravstvenih radnika" istakao je ministar zdravlja. 



 
 

 

 

Zašto u pirotskoj bolnici zaposleni traže smenu direktora 

Zbog nagomilanih višemesečnih problema - kako tvrdi deo zaposlenih u Opštoj bolnici Pirot, zatražena je 
smena direktora ove ustanove, a Ministarstvu zdravlja upućena je peticija koju je potpisalo, kako tvrde, 
80% lekara specijalista. Zahtev su podržala i sva 3 bolnička sindikata. 

U radno vreme i, kako kažu „spontanim okupljanjem", deo zaposlenih u Opštoj bolnici Pirot zatražio je 
smenu aktuelnog direktora dr Gorana Petrovića. Razlozi, tvrde, nisu ni ekonomske ni političke prirode. 

"Razlog je taj odnos koji postoji prema lekarima, načelnicima, omalovažavanje, bez ikakvog timskog 
rada, što se reflektuje i na rad. I odražava se na kvalitet rada, odražava se na obim rada. Znači, ono što 
smo nekada operisali za mesec dana, sada se ne operiše ni za godinu dana", kaže dr Nenad Zdravković, 
dosadašnji zamenik direktora Opšte bolnice Pirot.  

"U bolnici je do sada nezabeležen broj individualnih sudskih tužbi protiv direktora i bolnice, a socijalni 
dijalog sa direktorom uopšte ne postoji. Zaposleni svakog dana dolaze samo sa jednom mišlju da je 
postalo nemoguće raditi", kaže Igor Stojanović, Sindikat medicinskih sestara i tehničara. 

Već duže vreme ne funkcioniše normalno sistem za anesteziju što je nedopustivo, kažu anesteziolozi. 

"Verujte mi da je bilo puno, puno problema koji nisu dostojni ove profesije i ove ustanove. Ja sam 
podneo ostavku još pre dvadesetak dana. Pomenut je povod - a to je problem sa centralnim dovodom 
gasa. Međutim, to je samo jedna stavka", kaže Dr Momčilo Bojkić, načelnik Službe anesteziologije u 
ostavci. 



 
 

Od direktora bolnice dobili smo overene ateste iz suda kojima je potvrđena ispravnost aparata na 
anesteziologiji još u septembru. 

Direktor Opšte bolnice Pirot dr Goran Petrović, za sada ne želi pred kamere. Kaže, neće komentarisati 
nenajavljeno okupljanje zaposlenih, ni nezakonit prekid rada. Komentar na ovo potražili smo i u 
Ministarstvu zdravlja, čekamo odgovor. 

 

 

U Valjevu bolji odziv za vakcinaciju nego lane 

Zbog velikog interesovanja za vakcinaciju, valjevskom Domu zdravlja dopremljen je veći broj doza 
vakcina. Tokom dve nedelje vakcinisano je oko 2.200 građana, što je za 700 više nego u istom periodu 
prošle godine. 

Ostoja je među najstarijim Valjevcima, koji je odlučio da se vakcinacijom zaštiti od gripa. Do sada je 
samo jednom primio vakcinu i više nema dilemu da li je imunizacija korisna.   

Slična iskustva imaju i drugi stariji Valjevci, posebno sa hroničnim problemima: 

"Jednom samo primio, bila mi je mnogo dobra, mnogo, mnogo dobra. 

"Ja sam bila malo oko tih vakcina skeptična u početku, ali svima bih preporučila, ovo je treća kako 
primam, sve je u redu, prehlade nema." 

"Pre 5 godina operisao sam zalizak na srcu i doktor mi preporučuje svake godine da primim, ja primam i 
nisam imao grip", kažu anketirani. 

U valjevskom Domu zdravlja ove godine daje se prvi put savremena četvorovalentna vakcina, koja 
obuhvata dva tipa virusa - A, koji se javlja svake godine, i tip B koji se prognozira za ovu sezonu. 



 
 

"Ovo je do sada najsavršenija i najbolja vakcina i ona se primenjuje svugde u svetu ne samo u Srbiji. Naše 
stanovništvo shvatilo je značaj prevencije, a jedina i prava prevencija oboljevanja od gripa je vakcina. U 
poslednje 2-3 godine primećuje se porast vakcinacija, a ove godine to je još nešto značajnije", kaže prim. 
dr Radmila Mihajlović, Dom zdravlja Valjevo. 

Dom zdravlja Valjevo dobio je za ovu godinu 3.000 doza, što je za 450 više nego prošle sezone. Lekari 
ističu da nije nemoguće dobiti grip i sa vakcinom, ali su tegobe dosta blaže. Najugroženija su deca, stari i 
hronični pacijenti, ali i radnosposobno stanovništvo koje radi u javnom sektoru. Za sticanje imuniteta 
potrebno je dve do tri sedmice. 

 

U Kucuri počinje projekat Mobilna klinika 

VRBAS: U petak u Kucuri počinje projekat „Mobilna klinika”, koji će zajedno sprovesti lokalna 
samouprava, vrbaski Dom zdravlja „Veljko Vlahović i Nezavisna neprofitna organizacija za podršku 
humanitarnim programima „Ruska humanitarna misija”. 

Projekat će trajati osam dana u vrbaskoj opštini, a potom će biti nastavljen dva dana na području 
Opštine Mali Iđoš. 

Smisao „Mobilne klinike“ sastoji se u zdravstvenim pregledima u specijalnom terenskom vozilu koje će 
sa specijalistima urgentne medicine i medicinskim tehičarima u srpsko - ruskom timu, obići sva mesta 
opštine, i pregledati neosigurana lica, one koji nemaju zdravstvene knjižice, i stara slabo pokretna i 
nepokretna lica. 

Direktorka Doma zdravlja u Vrbasu Jasmina Asi kazala je da će sutra ekipa prvo stići u Kucuru, u subotu 
će biti u Savinom Selu, u nedelju u Ravnom Selu. Ponedeljak je rezervisan za Zmajevo, a utorka za Bačko 
Doboro Polje. Potom će tri dana zaredom boraviti u tri vrbaske mesne zajednice.   - Dom zdravlja „Veljko 
Vlahović” imao je zadatak da po mesnim zajednicama upozna stanovništvo bez zdrvstvene zaštite o 



 
 

mogućnositma da budu pregledani od strane  lekara, i da  se za preglede prijave ako su zainteresovani, 
odnosno ako im je potrebna  lekarska pomoć - kazala je direktorka. - Radiće se od 9 do 14 časova, a od 
14 do 16 časova mobilni tim će obilaziti nepokretne i slabo pokretljive pacijente. 

Saradnja na više polja 

Povodom uspostavljanja saradnje Ruske humanirane misije i Vrbasa, predsednik opštine Milan Glušac je 
istakao da naša zemlja godinama ulaže energiju u građenje prijateljskih odnosa sa Ambasadom Ruske 
Federacije u Srbiji. - Projekat „Ruske humanitarne misije“ je potvrda da ti odnosi idu uzlaznom 
putanjom. Saradnja u oblasti kulture i promocije tradicionalnih vrednosti naših bratskih naroda je 
godinama na visokom nivou, a projekat „Mobilne klinike“ je otvaranje vrata za saradnju i u drugim 
oblastima – rekao je Glušac. - Razgovaramo na razne teme jer želimo da uspostavimo partnerstvo i na 
polju turizma, privrede, obrazovanja, sporta, svuda gde naši građani mogu imati koristi. 

Savetnik predsednika opštine Vrbas Predrag Rojević kazao je da opština prvi put učestvuje u projektu 
humanitarne ogranizacije „Ruska humanitarna misija“, premda su Rusi s projektom „Mobilna klinika” 
prisutni u Srbiji od ranije. - Projekat „Mobilna klinika” bio je sproveden u banatskim opštinama Sečnju, 
Novoj Crnji i Žitištu, ali i u drugim područjima Srbije - naveo je Rojević. 

Po završetku projekta u Opštini Vrbas, kazao je , biće objavljeni rezultati projekta, koliko je pregledano 
pacijenata i na šta su najviše ukazivali lekarima. Rojević očekuje da će lokalna samouprava nastaviti 
saradnju s Rusima u ovom i drugim sličnim projektima, ne samo u domenu zdravstva već i u drugim 
delatnostima. 

 

 

Doktor iz Italije u Institutu „Dedinje” 

Prof. dr Alesandro Đamberti sa klinike „San Donato” iz Milana obučavaće hirurge u Centru za urođene 
srčane mane odraslih 



 
 

Dve lepe vesti iz Instituta za kardiovaskularne bolesti „Dedinje” –prvo, otvoren je Centar za urođene 
srčane mane odraslih a drugo, timu naših lekara pridružio se uvaženi italijanski stručnjak, profesor dr 
Alesandro Đamberti sa klinike „San Donato” u Milanu. On je postao glavni hirurg zadužen za obuku 
mladih lekara na Institutu za kardiovaskularne bolesti „Dedinje” 

– Predstavljamo našeg novog saradnika, ali i novi segment rada, odnosno novu organizacionu jedinicu za 
hirurško lečenje urođenih srčanih mana odraslih. Đamberti je i do sada, zahvaljujući ugovoru sa RFZO, 
operisao naše pacijente, a sada će ih tim kompleksnim intervencijama podučavati doktor Đamberti ovde 
na Institutu, ali i na njegovoj klinici u Milanu – pojasnio je Milovan Bojić, direktor Instituta za 
kardiovaskularne bolesti „Dedinje”. 
Saradnja profesora Đambertija i ove medicinske ustanove a na sreću onih koji imaju urođene srčane 
mane, počela je pre pet godina. 

– Reč je o veoma specifičnim pacijentima kojima su potrebna posebna nega i lečenje. Mislim da ova 
saradnja predstavlja početak veoma dobrog posla koji ćemo zajedno obaviti i da će većina potreba ovih 
pacijenata moći da ovde bude zadovoljena. Viđam ovde mlade doktore, i to najbolje doktore koji žele da 
se dalje razvijaju. Verujem da je naša dužnost da im u tome pomognemo. Srbija nije velika zemlja i nije 
joj potrebno da ima više ovakvih centara. Dovoljan joj je jedan centar posvećen urođenim srčanim 
manama gde su angažovani najbolji eksperti i koji ima i odgovarajuće ljudske i ekonomske resurse – 
ističe Đamberti. 

Centar će, rečeno je, imati svoje prostorije i ljude koji će stalno u njemu raditi. 

– To je potpuno nova organizaciona celina, koja je i multidisciplinarna. Jer, tu se neće angažovati samo 
kardiolozi i hirurzi. Ovde dolaze pacijenti koji imaju problem sa aritmijama, pa zato tu treba imati nekog 
ko se bavi elektrofiziologijom, srčanom slabošću, potrebni su anesteziolozi, lekari koji savetuju trudnice, 
a bitno je da tu bude i psiholog, a nadam se u budućnosti i socijalni radnik – istakla je prof. Aleksandra 
Nikolić, pomoćnik direktora Institut. Dodala je da je pre jedne decenije prosečan životni vek pacijenata 
sa urođenom srčanom manom bio 37, a sada je 57 godina. 

Statistika inače pokazuje da jedna od 100 novorođenih beba ima neki problem sa srcem ili velikim 
krvnim sudovima, a da zahvaljujući dijagnostičkim metodama uz pomoć kojih se problem brzo prepozna, 
više od 85 odsto dece preživi do odrasle dobi. Reč je o rastućem problemu u populaciji pošto se broj 
pacijenata koji imaju ovaj problem povećava. 

– Zadovoljstvo mi je da kažem da se nijedna zdravstvena ustanova u ovom regionu i šire nije toliko 
internacionalno vezala kroz stručnu i naučnu saradnju sa Evropom i svetom kao što je to Institut za 
kardiovaskularne bolesti „Dedinje”. Ovde su prvaci kardiohirurgije  iz Slovenije, Austrije, Nemačke, a evo 
sada i Italije. Nećemo na tome stati, već ćemo do proleća ovde imati čitavu Evropsku uniju u malom, 
pošto očekujemo i dolazak velikih stručnjaka iz Francuske i Španije – poručio je prof. dr Milovan Bojić. 

 

 

 



 
 

 

15 godina rada Savetovališta za mlade 

 

Naše Savetovalište za mlade u petak 01.11.2019. obeležava 15 godina uspešnog rada! 

Služba  za zdravstvenu zaštitu dece Doma zdravlja „Novi Sad“ je 01.11.2004. godine osnovala 
Savetovalište za mlade sa ciljem prevencije rizičnih ponašanja kod mladih uzrasta od 7 do 19 godina. Od  
2004. godine kada je Savetovalište za mlade osnovano, broj korisnika naših usluga je u stalnom porastu.  

Organizovali smo 13038 grupno zdravstveno vaspitnog rada                               

Ukupan broj lica koja su prošla kroz programe Savetovališta za mlade je 132699. 

Individualnim zdravstveno vaspitnim radom obuhvaćeno je 37247 lica sa teritorije grada Novog Sada i 
Sremskih Кarlovaca. 

Grupno zdravstveno vaspitni rad se sprovodio u 31 osnovnoj i 22 srednje škole sa teritorije grada Novog 
Sada i Sremskih Кarlovaca, kao i u prostorijama  Savetovališta za mlade. 

Rad Savetovališta zasniva se na osnovnim principima primarne prevencije, u prvom redu vaspitno-
edukativnom radu, promotivnim aktivnostima usmerenim ka unapređenju zdravlja adolescenata, 
stvaranju zdravstvene kulture, podizanju nivoa znanja, sticanju  veština za uspostavljanje lične 
odgovornosti za sopstveno zdravlje, a samim tim i za zdravlje drugih. 

Rad Savetovališta baziran je na multidisciplinarnom pristupu i čine ga: specijalista socijalne medicine, 
psiholozi, pedagog, specijalisti strukovne medicinske sestre, a po potrebi se uključuju i lekari drugih 
specijalnosti kao konsultanti: pedijatar, juvenilni ginekolog, urolog, psihijatar,  dermatolog i drugi.   

Savetovalište za mlade aktivno se uključuje u manifestacije koje su posvećene promociji zdravlja u 
saradnji sa osnovnim i srednjim  školama, Institutom za javno zdravlje Vojvodine i nevladinim 
organizacijama, a preporučene su od strane Svetske zdravstvene organizacije i prate se po kalendaru 
Javnog zdravlja, kao i aktivnim učešćem na EXIT festivalu. Isto tako, u saradnji sa Gradskom upravom za 
zdravstvo grada Novog Sada, Savetovalište za mlade realizuje niz projekata u cilju promocije zdravih 
životnih stilova.  



 
 

Pored ovoga, mladi imaju mogućnost da se obrate timu Savetovališta sa svojim ličnim problemima, jer 
im pruža preko potrebno poverenje i privatnost koje se sprovodi u zakazanom terminu. 

 

     Savetovalište za mlade edukativni rad sa mladima sprovodi kroz sledeće teme: 

 

• Lična higijena 

• Pravilna ishrana  

• Zaštita reproduktivnog zdravlja mladih 

• Prevencija bolesti zavisnosti (narkomanija, alkoholizam )  

• Prevencija pušenja i zloupotreba nargile 

• Prevencija vršnjačkog nasilja 

• Prevencija problemske upotrebe  interneta 

• Prevencija kockanja 

• Steroidi i suplementi 

• Zloupotreba energetskih pića  

 

Mladi koji žele da se uključe u rad Savetovališta, kao vršnjački edukatori, posebno se obučavaju i pod 
supervizijom članova tima Savetovališta za mlade sprovode na terenu usvojene standarde vršnjačke 
edukacije za mlade Srbije i aktivno učestvuju u svim akcijama i kampanjama koje Savetovalište sprovodi. 
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